
PROTOKÓŁ Nr XVI/2016

z obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu, która odbyła się w dniu 24 marca 2016 r. w
sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył XVI sesję Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z
listą  obecności  w  sesji  uczestniczy  14  radnych,  co  wobec  ustawowego  składu  Rady
wynoszącego 15 osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

NIEOBECNI:

1. Irena Dywan – radna Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
3. Alicja Podlewska – Sekretarz Gminy
4. Ewa Kwiatkowska – Kierownik Referatu Techniczno – Inwestycyjnego
5. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika Referatu Techniczno – Inwestycyjnego
6. Joanna Kossakowska – Kierownik GK
7. Danuta  Komar  –  Bruniecka  –  Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej

w Dzierzgoniu
8. Kazimierz  Bieliński  –  Prezes  Rejonowego  Przedsiębiorstwa  Wodociągów

i Kanalizacji
9. Małgorzata  Borzym  –  Viceprezes  Rejonowego  Przedsiębiorstwa  Wodociągów

i Kanalizacji
10. Magdalena Grodecka – Dyrektor Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury
11. Urszula Marciniak – Wiceprezes ZGKiM
12. Dariusz Browarczyk – opiekun Młodzieżowej Rady Miejskiej
13. Piotr Preuss – Wojskowa Komenda Uzupełnień
14. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności
                 /załącznik nr 2-3/

Ad punktu 2 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.

3) Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 18 lutego 2016 r.



4) Przedstawienie  informacji  z  działalności  Burmistrza  Dzierzgonia  w  okresie  między
sesjami:
a)  przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

5) Wnioski i zapytania.

6) Przedstawienie  wniosku  o  odwołanie  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej
w Dzierzgoniu: 

a) przedstawienie wniosku,
b) dyskusja.

7) Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  odwołania  radnego  z  funkcji
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

8) Wybór Komisji Skrutacyjnej.

9) Przeprowadzenie głosowania nad wnioskiem o odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu.

10) Projekt  uchwały  w  sprawie  odwołania  radnego  Ryszarda  Świdra  z  funkcji
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

11) Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wyboru Wiceprzewodniczącego Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Zgłaszanie kandydatów.

13) Wybór Komisji Skrutacyjnej.

14) Przeprowadzenie  głosowania  w  sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu.

15) Projekt  uchwały  w  sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  w
Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

16) Przedstawienie informacji o stanie bezrobocia w gminie w 2015 r:



a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.
c)

17) Przyjęcie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony
Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Dzierzgoń na lata 2016-2020:

a)  przedstawienie projektu uchwały,
b)  stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)  dyskusja i podjęcie uchwały.

18) Zmiana budżetu gminy na 2016 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b)  stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)  dyskusja i podjęcie uchwały.

19) Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2016-2020:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b)  stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)  dyskusja i podjęcie uchwały.

20) Rozpatrzenie skargi na pracę Komisji Rewizyjnej:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b)  stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c)  dyskusja i podjęcie uchwały.

21) Zmiana Uchwały Nr XIV/120/2015 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 29 grudnia
2015 roku w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju i edukacji w Gminie Dzierzgoń na lata
2015-2020:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b)  stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

22) Zmiana Uchwały Nr X/113/07 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 25 października
2007 r. w sprawie przystąpienia Gminy Dzierzgoń do Stowarzyszenia „Polskie Zamki
Gotyckie” z siedzibą w Olsztynie:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b)  stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

23) Zmiana Uchwały Nr VII/57/2015 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 24 czerwca 
2015r. w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Dzierzgoń”:

a) przedstawienie projektu uchwały.



b)  stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

24) Przyjęcie  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobieganie
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dzierzgoń w 2016 roku:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b)  stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

25) Wyrażenie zgody na zawarcie umów dzierżawy:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b)  stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

26) Wyrażenie zgody na bezprzetargowe wydzierżawienie gruntu na okres 30 lat:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b)  stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

27) Przystąpienie  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego w obrębie miasta Dzierzgoń - ul. Pogodna:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b)  stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

28) Przedłożenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy Dzierzgoń za 2015 r.
i sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego za rok 2015  Dzierzgońskiego
Ośrodka Kultury i Biblioteki Publicznej oraz informacji o stanie mienia komunalnego.

29) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.

30) Wolne wnioski radnych.

31) Komunikaty Przewodniczącego Rady.

32) Zamknięcie sesji.

Przewodniczący Rady poinformował,  że na wniosek zastępcy Dyrektora PUP
poprosił by ze względu na fakt, że jest Wielki Czwartek i chciałby uczestniczyć w mszy
Świętej wprowadzić zmianę do porządku obrad, aby punkt 16 dotyczący przedstawienia
informacji na temat bezrobocia w gminnie w 2015 r. wprowadzić jako punkt 6.

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie powyższą  zmianę  do porządku
obrad, którą Rada przyjęła pomyślnie bez uwag. 



Porządek obrad ze zmianami:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 18 lutego 2016r.
4) Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między
sesjami:
a)  przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

5) Wnioski i zapytania.

6) Przedstawienie informacji o stanie bezrobocia w gminie w 2015 r:

a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

7)  Przedstawienie  wniosku  o  odwołanie  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej
w Dzierzgoniu: 
a) przedstawienie wniosku,
b) dyskusja.

8)  Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  odwołania  radnego  z  funkcji
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

9) Wybór Komisji Skrutacyjnej.

10) Przeprowadzenie głosowania nad wnioskiem o odwołanie Wiceprzewodniczącego
Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

11)  Projekt  uchwały  w  sprawie  odwołania  radnego  Ryszarda  Świdra  z  funkcji
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wyboru Wiceprzewodniczącego
Rady Miejskiej w Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

13) Zgłaszanie kandydatów.

14) Wybór Komisji Skrutacyjnej.

15)  Przeprowadzenie  głosowania  w  sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu.



16)  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  w
Dzierzgoniu:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

17)  Przyjęcie  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  oraz
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Dzierzgoń na lata 2016-2020:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

18) Zmiana budżetu gminy na 2016 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

19) Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2016-2020:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

20) Rozpatrzenie skargi na pracę Komisji Rewizyjnej:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

21)  Zmiana  Uchwały  Nr  XIV/120/2015  Rady  Miejskiej  w  Dzierzgoniu  z  dnia  29
grudnia  2015  roku  w  sprawie  przyjęcia  Strategii  rozwoju  i  edukacji  w  Gminie
Dzierzgoń na lata 2015-2020:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

22)  Zmiana  Uchwały  Nr  X/113/07  Rady  Miejskiej  w  Dzierzgoniu  z  dnia  25
października  2007  r.  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Dzierzgoń  do  Stowarzyszenia
„Polskie Zamki Gotyckie” z siedzibą w Olsztynie:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

23) Zmiana Uchwały Nr VII/57/2015 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 24 czerwca
2015 r. w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Dzierzgoń”:
a) przedstawienie projektu uchwały.
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.



24)  Przyjęcie  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobieganie
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dzierzgoń w 2016 roku:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

25) Wyrażenie zgody na zawarcie umów dzierżawy:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

26) Wyrażenie zgody na bezprzetargowe wydzierżawienie gruntu na okres 30 lat:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

27)  Przystąpienie  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego w obrębie miasta Dzierzgoń - ul. Pogodna:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

28)  Przedłożenie  sprawozdania  rocznego z  wykonania  budżetu  gminy Dzierzgoń za
2015  r.  i  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  planu  finansowego  za  rok  2015
Dzierzgońskiego  Ośrodka  Kultury  i  Biblioteki  Publicznej  oraz  informacji  o  stanie
mienia komunalnego.

29) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
30) Wolne wnioski radnych.
31) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
32) Zamknięcie sesji.

Radny – Andrzej Pskiet złożył wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad
punktu od nr 7 do nr 16. Radny zapoznając się z materiałami na sesję, zastanawiał się nad
wnioskiem o odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady, analizując za i przeciw nie znalazł
żadnego  argumentu  dotyczącego  odwołania.  Wiceprzewodniczący  godnie  reprezentował
Radę w z zastępstwie za Przewodniczącego, spotykał się z wyborcami. Według radnego
chyba jedynym argumentem próby odwołania Wiceprzewodniczącego jest  to,  że potrafi
mieć inne zdanie, ale to trzeba uszanować.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  formalny  o  zniesienie  z
porządku obrad punktów od nr 7 do nr 16 nad którym Rada głosowała 5 głosami „za”, 8
głosami „przeciw”  oraz 1 głosem „wstrzymującym”. Wobec powyższego punktu od nr 7
do nr 13 nie zostały zdjęte z porządku obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Ad punktu 3 porządku obrad 



Protokół  z  XV sesji  Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu  z  dnia  18  lutego 2015 r.  Rada
Miejska w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie bez uwag.

Ad punktu 4 porządku obrad

Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła informację z działalności za okres między 
sesjami,          tj. od 18 lutego 2016 r do 24  marca 2016 r.

/załącznik nr 4/

Ad punktu 5 porządku obrad

Sołtys  – Robert  Błaszczyk  zapytał,  dlaczego w schetynówce nie została  ujęta droga
Budzisz – Jasna, która w tym roku miała być zrobiona. Przypomniał, że Starosta chciał, aby ten
odcinek drogi był  w całości  robiony.  Zapytał  również jaka jest  łączna  ilość w km dróg w
Dzierzgoniu,  które  będą  wyremontowane.  Dodał,  że  w  Dzierzgoniu  km drogi  kosztuje  ok
330tys zł z budżetu, a odcinek Budzisz- Jasna około 130 tys. zł za km.

Robert Błaszczyk zapytał Burmistrz Dzierzgonia jakie kroki zostały podjęte by powstał
plac zabaw dla dzieci w Chojtach. Wspomniał również o wiacie przystankowej w miejscowości
Chojty, ponieważ mieszkańcy tej miejscowości wyrazili zgodę na to by po części wiata została
postawiona  na  prywatnym  terenie.  Zapytał  czy  zostanie  odkrzaczone  pobocze  na  drodze
prowadzącej do miejscowości Chojty?

Rady – Mieczysław Link zapytał  Panią Burmistrz  kiedy zostanie usunięta  dziura na
odcinku drogi Bruk – Piaski Sztumskie.  Zapytał  również co z odkrzaczaniem, ponieważ są
odcinki drogi na których nie jest nic wycięte np. Budzisz - Jasna.

Radny – Andrzej Pskiet zapytał  Panią Burmistrz kiedy ruszy remont na drodze 515,
ponieważ nie widać żadnej pracy na przedmiotowej drodze.

Radny – Andrzej Pskiet zapytał prezesa ZGKiM, dlaczego występuje różnica za wywóz
nieczystości  niesegregowanych między gminą Dzierzgoń gdzie opłata wynosi  15zł a gmina
Stary Dzierzgoń, gdzie opłata wynosi 13zł, które obsługuje Zakład Gospodarki Komunalnej i
Mieszkaniowej w Dzierzgoniu. 

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  zapytał  Panią  Burmistrz  czy  zapadły
konkretne  decyzje  związane  z  punktami  świetlnymi.  Czy  są  już  przydzielone  konkretne
miejsca, gdzie dodatkowe punkty świetlne powstaną, oraz czy lampa przy ul. Okrzei o którą
proszą mieszkańcy przedmiotowej ulicy przy bloku nr. 7 jest przewidziana do montażu?  

Mieszkaniec Dzierzgonia – Janusz Kulik zapytał o  projekt „Słoneczne dachy” kiedy się
kończy, i czy jest prowadzona kontrola?

Skarbnik  odpowiedziała,  że  z  końcem  marca  br.  upływa  termin  trwałości  projektu
„Słoneczne Dachy”, w związku z powyższym po 5 latach przyjechała kontrola sprawdzić ten
projekt.

Janusz  Kulik  wspomniał,  że  w  czerwcu  ubiegłego  roku  Ministerstwo  zakończyło
projekt  dofinansowania  takich  instalacji  w  95%,  urzędnicy  zaś  mieli  obowiązek
poinformowania o powyższej sytuacji rolników. Zapytał czy pracownicy urzędu informowali o
tym miejscowych rolników? W ubiegłym roku Zastępca Burmistrza informował, że instalacje
nie będą realizowane, ponieważ będzie problem z odpływem energii, oraz, żeby to wykonać
trzeba  będzie  uzyskać  pozwolenie  na  budowę.  Mieszkaniec  przytoczył  art.  29  Prawa
Budowlanego,  który mówi,  że  na  te  instalacje  nie  potrzeba  zezwolenia  na budowę ani  też
wniosków o decyzję. Chciałby by Burmistrz się do tego ustosunkowała. 

Genowefa Borkowska podziękowała radnej Wiesławie Grzegowskiej za to, że pomogła
mieszkańcom ul. Betoniarzy w problemie z utrzymującą się po opadach wodą. Mieszkanka
zwróciła się do Kierownik RTI, że gdy Dzierzgoń należał do Niemiec rozwiązali oni świetnie



tą sprawę, ponieważ między dwoma budynkami lecą rury kanalikowe, na samym dole przy ul.
Betoniarzy 20 lat temu był staw, woda ściekała cały czas. Poprosiła by więcej nie przywozić
kruszywa,  ponieważ po jego wysypaniu robi się wielkie bagno. Mieszkańcy przedmiotowej
ulicy chcą, aby ktoś doradził  im jak odwodnić to miejsce.  Poprosiła by spojrzeć do mapek
melioracyjnych, gdy miasto było pod rządami Niemiec i być może tam jest zaznaczone jak
rozwiązać problem utrzymujący się tak długo.

Przewodniczący  Rady zapytał  jak  długo  będzie  stała  tablica  norweskiego  programu
znajdująca się przy posesji łączącej ul. Krzywą z Odrodzenia (w pobliżu salonu ORANGE),
ponieważ jest szpetna. Zapytał czy można w inny sposób wykorzystać. Przewodniczący dodał,
że przy tej posesji jest również zniszczone nabrzeże chodnikowe, oraz zapytał  kto jest tego
właścicielem czy gmina, czy może właściciel posesji będącej w pobliżu. Jeżeli właścicielem
jest  prywatna  osoba  to  należy  ją  zobowiązać  do  naprawy nabrzeża  znajdującego  się  przy
dawnym  postoju  Taxi  po  prawej  stronie,  jeżeli  właścicielem  jest  gmina  to  zdaniem
przewodniczącego powinno to zostać naprawione, ponieważ to kosztuje niewielkie pieniądze. 

Ad punktu 6 porządku obrad

Informacje o stanie bezrobocia w gminie w 2015 r. przedstawił z-ca Dyrektora PUP –
Roman Kulpa.

/załącznik nr 5/

 
Rada Miejska w Dzierzgoniu jednomyślnie przyjęła powyższe sprawozdanie.

Ad punktu 7 porządku obrad

a) Przedstawienie  wniosku  o  odwołanie  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  w
Dzierzgoniu przedstawił Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz.

/załącznik nr 6/
b)

Radny  -  Tomasz  Przybilski  zwrócił  się  z  pytaniem  do  radnych,  którzy  podpisali
wniosek o odwołanie Wiceprzewodniczącego co nimi kierowało, poprosił o odpowiedź.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  jeżeli  radni  chcą  to  mogą  odpowiedzieć,
natomiast prawo nie nakazuje uzasadniania wniosku.

Radny – Krzysztof Haber dodał, że dobry obyczaj nakazywałby by uzasadnić. 
Radny - Ryszard Świder poinformował, że ze względu na czas w jakim przyszło dziś

obradować, wypowiedź będzie stonowana i właściwa. Wspomniał, że nie jest tu dla pieniędzy,
diety,  stanowiska,  i  tak  naprawdę  decyzja,  która  zapadnie  nie  ma  dla  radnego  większego
znaczenia. Radny dodał, że przyszedł do samorządu by zadbać o gminę i miasto Dzierzgoń.
Interesuje się wszystkim z czym mieszkańcy przychodzą, z ich problemami i ma nadzieję, że w
jakiś sposób jest w stanie coś zrobić, pomóc mieszkańcom. 

Radny  –  Ryszard  Świder  dodał,  ze  nie  interesują  go  gierki,  frustracje  Pana
Przewodniczącego  i  kolegów i  koleżanek  radnych.  Radny wspomniał,  że  się  nie  zmieni,  i
będzie nadal radnym i ma nadzieję, że gdy ta kadencja upłynie będzie mógł spojrzeć w lustro
swobodnie i bez wstydu. 

Ryszard Świder poinformował, że we wszystkich punktach dotyczących jego osoby, nie
będzie brał udziału w głosowaniu, ponieważ nie powinien głosować we własnej sprawie.

Radny – Andrzej Pskiet oświadczył, że poczynając od punktu 8 do punktu 17 porządku
obrad nie będzie brał udziału w głosowaniu. 

Radna  –  Wiesława  Grzegowska  poinformowała,  że  każdy  startując  o  wyborów  na
radnego gminy Dzierzgoń liczył się z tym, że będzie pracował. Chodzi przecież o dobro dla



Dzierzgonia  i  mieszkańców,  wszyscy chcą  działać  dla  dobra naszej  gminy i  mieszkańców.
Mimo, że jest to Wielki Tydzień radna poprosiła o zdrowy rozsądek w głosowaniu. Poprosiła
wszystkich radnych o współpracę na przyszłość.

Radny  -  Krzysztof  Haber  poinformował,  że  dobry  obyczaj  nakazuje  by  uzyskać
odpowiedź na pytanie dlaczego został złożony wniosek o odwołanie Wiceprzewodniczącego.
Radny dodał, że jeżeli nie może nikt tego uzasadnić, to radny oświadczył,  że nie będzie w
takim głosowaniu uczestniczył. 

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  poinformował,  że  był  inicjatorem
powyższego  wniosku.  Dodał,  że  na  tą  decyzję  miały  wpływ  tak  naprawdę  2  głosowania.
Przewodniczący nie wyobraża sobie żeby nauczyciel głosował przeciwko dzieciom i uczniom,
nauczyciel  głosował  za  postawieniem wiatraku  naprzeciwko  domu,  w  którym  zamieszkuje
osoba  niepełnosprawna.  Drugim  argumentem  był  fakt,  że  w  wolnych  wnioskach
przewodniczący  poprosił  radnych  o  głosowanie  nad  budżetem  nad  kolejną  obniżką  dla
podatków  dla  rolników  z  jednoczesną  pełną  świadomością,  że  te  pieniądze  zabiera  się
dzieciom. Te argumenty zdecydowały o tym, że Przewodniczący poprosił kolegów i koleżanki
o  poparcie tego wniosku.

Radny - Krzysztof Haber wspomniał, że dziwi się, że Przewodniczący tak bardzo dba o
budżet,  i  jednocześnie  myśli  o  tym,  że  pieniądze,  które  miały  wpłynąć  z  podatku,  gdzie
zdaniem radnego dzieci też by na tym skorzystały. Radny w styczniu br. wiedział, że rolnicy
będą przychodzić do Pani Burmistrz, że na terenie gminy będą straszne wymarznięcia. Radny
dodał,  że  tu  odbywają  się  posiedzenia  rady,  a  Przewodniczący  czuje  się  tak  jak  w firmie
KRAM, gdzie jest prezesem. Zdaniem radnego przewodniczący powinien zastanowić się nad
tym, ponieważ zastanawiał się tylko jedną sesję po wniosku o odwołanie Przewodniczącego.
Radny dodał, że to nie jest współpraca dla dobra gminy. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  dyskusja  dotyczy  odwołania
Wiceprzewodniczącego Rady.

Krzysztof  Haber  dodał,  że  przedstawione  przez  Przewodniczącego  argumenty
dotyczące odwołania Wiceprzewodniczącego nie są zasadne. 

Radny  –  Krzysztof  Haber  oświadczył,  że  nie  będzie  brał  udziału  w  głosowaniu  w
punktach od nr 7 do nr 17. 

Radny – Andrzej Pskiet poinformował, że powinna obowiązywać demokracja, a w tej
chwili wygląda to tak jak gdyby komuś trzeba było zapłacić za odpowiednie głosowanie. 

Radny  –  Mirosław  Szmigiel  odniósł  się  do  argumentu  przedstawionego  przez
Przewodniczącego Rady,  według radnego argument  zagłosowania przeciwko wiatrakom nie
jest stosownym argumentem do odwołania Wiceprzewodniczącego Rady.  Wiatraki  powinny
powstawać  zgodnie  z  zasadami  i  procedurami,  jeżeli  przedmiotowy  wiatrak  nie  miał
przeciwskazań, to zasadnym było zagłosowanie „za” postawieniem go.

Mirosław  Szmigiel  dodał,  że  przykro  jest,  że  Przewodniczący  zrobił  „nagonkę”  na
rolników w gminie Dzierzgoń odnośnie podatku rolnego, której wcześniej nie było. Poprosił
Przewodniczącego  o  nie  pisanie  nie  prawdy  odnośnie  podatku  w  internecie,  ponieważ
społeczeństwo to czyta.

Ad punktu 8 porządku obrad

a) Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  odwołania  radnego  z  funkcji
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu przedstawił Przewodniczący
Rady – Zbigniew Przybysz.

/załącznik nr 7/
b)

Dyskusji nie było.



Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę
w sprawie  ustalenia  regulaminu  odwołania  radnego z  funkcji  Wiceprzewodniczącego  Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu Rada podjęła 8 głosami „za” 2 głosy „wstrzymujące”.

W załączeniu Uchwała nr XVI/131/2016
/załącznik nr 8/

Ad punktu 9 porządku obrad

Wybór Komisji Skrutacyjnej.

Przewodniczący Rady poprosił trójkę radnych o zgłoszenie się do Komisji Skrutacyjnej.

Radna - Wiesława Grzegowska zgłosiła swoją kandydaturę się do Komisji Skrutacyjnej.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  kandydaturę  radnej  Wiesławy
Grzegowskiej, którą rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 8 radnych.

Przewodnicząc  Rady – Zbigniew Przybysz  zgłosił  do Komisji  Skrutacyjnej  radnego
Andrzeja Pskiet, który nie wyraził zgody.

Przewodniczący  Rady  zaproponował  radnego  Krzysztofa  Haber  do  Komisji
Skrutacyjnej, który nie wyraził zgody.

Radna – Emilia Tkacz zgłosiła swoją kandydaturę do Komisji Skrutacyjnej. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę radnej Emilii Tkacz, którą
Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 8 radnych.

Radny Dariusz Miszczuk zgłosił swoją kandydaturę do Komisji Skrutacyjnej.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  kandydaturę  radnego  Dariusza
Miszczuka, którą Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 8 radnych.

 Ad punktu 10 porządku obrad

Przeprowadzenie głosowania nad wnioskiem o odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu przeprowadziła Komisja Skrutacyjna w składzie:

Komisja Skrutacyjna w składzie:
Wiesława Grzegowska – Przewodnicząca
Dariusz Miszczuk – Członek Komisji
Emilia Tkacz – Członek Komisji

Przewodniczący  Rady  odczytał   fragment  regulaminu  głosowania,  odnośnie  zasad
głosowania.

Przewodnicząca  Komisji  Skrutacyjnej  –  Wiesława  Grzegowska  zgodnie  z  listą
obecności  wyczytywała  kolejno  imię  i  nazwisko  radnego,  który  po  otrzymaniu  karty  do
głosowania udawał się do miejsca, w którym zapewniono tajność głosowania, tj. za parawan w
celu oddania głosu.



Radny  –  Krzysztof  Haber  nie  brał  udziału  w  głosowaniu  w  sprawie  odwołania
Wiceprzewodniczącego Rady. 

Radny  –  Mieczysław  Link  nie  brał  udziału  w  głosowaniu  w  sprawie  odwołania
Wiceprzewodniczącego Rady. 

Radny  –  Tomasz  Przybilski  nie  brał  udziału  w  głosowaniu  w  sprawie  odwołania
Wiceprzewodniczącego Rady. 

Radny  –  Andrzej  Pskiet  nie  brał  udziału  w  głosowaniu  w  sprawie  odwołania
Wiceprzewodniczącego Rady. 

Radny  –  Mirosław  Szmigiel  nie  brał  udziału  w  głosowaniu  w  sprawie  odwołania
Wiceprzewodniczącego Rady. 

Radny  –  Ryszard  Świder  nie  brał  udziału  w  głosowaniu  w  sprawie  odwołania
Wiceprzewodniczącego Rady. 

Po oddaniu głosu przez ostatniego radnego wyczytanego z listy, Komisja Skrutacyjna
opuściła salę narad z urną zawierającą karty, w celu przeliczenia głosów.

Na  sale  powróciła  Komisja  Skrutacyjna.  Przewodnicząca  Komisji  –  Wiesława
Grzegowska przedstawiła protokół z głosowania.

/załącznik nr 9/

Karty do głosowania 
/załącznik nr 10/

W wyniku głosowania uzyskane zostały następujące liczby głosów:
8 głosów „za” odwołaniem.

W  związku  z  powyższym,  radny  –  Ryszard  Świder  został  odwołany  z  funkcji
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Ad punktu 11 porządku obrad 

a) Projekt  uchwały  w  sprawie  odwołania  radnego  Ryszarda  Świdra  z  funkcji
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

/załącznik nr 11/
b) 

Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w

sprawie odwołania radnego Ryszarda Świdra z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej
w Dzierzgoniu Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 8 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XVI/132/2016
/załącznik nr 12/

Ad punktu 12 porządku obrad



a) Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wyboru Wiceprzewodniczącego Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu

/załącznik nr 13/
b)

Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w

sprawie ustalenia regulaminu wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu
Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 11 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XVI/133/2016
/załącznik nr 14/

Ad punktu 13 porządku obrad 

Zgłaszanie Kandydatów.

Radny  –  Rafał  Żemojdzin  zgłosił  radnego  Grzegorza  Murawskiego  na
Wiceprzewodniczącego Rady.

O 16:30 radny Grzegorz Murawski zgłosił  się z wnioskiem formalnym o 5 min
przerwy.

O 16.30 Przewodniczący Rady Ogłosił 5 min przerwy.
O 16.35 wznowiono obrady XVI  sesji rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Radny  -  Grzegorz  Murawski  wyraził  zgodę  na  kandydaturę.  Poinformował,  że  nie
będzie brał udziału w głosowaniu.

Ad punktu 14 porządku obrad

Wybór Komisji Skrutacyjnej. 

Przewodniczący Rady zaproponował,  by komisja  skrutacyjna  została  w tym samym
składzie, w którym była.

Członkowie Komisji Skrutacyjnej wyrazili zgodę.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  propozycję  by  członkowie  Komisji
Skrutacyjnej zostali bez zmian Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 11 osób.

Ad punktu 15 porządku obrad

Przeprowadzenie  głosowania  o  wyborze  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  w
Dzierzgoniu przeprowadziła Komisja Skrutacyjna w składzie:

Komisja Skrutacyjna w składzie:
Wiesława Grzegowska – Przewodnicząca
Dariusz Miszczuk – Członek Komisji
Emilia Tkacz – Członek Komisji



Przewodniczący  Rady  odczytał   fragment  regulaminu  głosowania,  odnośnie  zasad
głosowania.

Przewodnicząca  Komisji  Skrutacyjnej  –  Wiesława  Grzegowska  zgodnie  z  listą
obecności  wyczytywała  kolejno  imię  i  nazwisko  radnego,  który  po  otrzymaniu  karty  do
głosowania udawał się do miejsca, w którym zapewniono tajność głosowania, tj. za parawan w
celu oddania głosu.

Radny  –  Krzysztof  Haber  nie  brał  udziału  w  głosowaniu  w  sprawie  wyboru
Wiceprzewodniczącego Rady.

Radny  –  Grzegorz  Murawski  nie  brał  udziału  w  głosowaniu  w  sprawie  wyboru
Wiceprzewodniczącego Rady.

Radny  –  Andrzej  Pskiet  nie  brał  udziału  w  głosowaniu  w  sprawie  wyboru
Wiceprzewodniczącego Rady.

Radny  –  Ryszard  Świder  nie  brał  udziału  w  głosowaniu  w  sprawie  wyboru
Wiceprzewodniczącego Rady.

Po oddaniu głosu przez ostatniego radnego wyczytanego z listy, Komisja Skrutacyjna
opuściła salę narad z urną zawierającą karty, w celu przeliczenia głosów.

Na  sale  powróciła  Komisja  Skrutacyjna.  Przewodnicząca  Komisji  –  Wiesława
Grzegowska przedstawiła protokół z głosowania.

/załącznik nr 15/

Karty do głosowania 
/załącznik nr 16/

W wyniku głosowania uzyskane zostały następujące liczby głosów:
9 głosów „za” 1 głos „wstrzymujący”  w sprawie wyboru Grzegorza Murawskiego

na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

W związku z powyższym, radny – Grzegorz Murawski został Wiceprzewodniczącym
Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Ad punktu 16 porządku obrad

a) Projekt  uchwały  w  sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  w
Dzierzgoniu przedstawił Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz.

/załącznik nr 17/
b)

Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w

sprawie  ustalenia   wyboru  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Dzierzgoniu  Rada
Grzegorza Murawskiego podjęła 9 głosami  za. 1 głos „wstrzymujący” W głosowaniu brało
udział 10 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XVI/134/2016



/załącznik nr 18/

Ad punktu 17 porządku obrad

a) Projekt uchwały w sprawie Przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Dzierzgoń na lata 2016-
2020 przedstawiła Dyrektor MOPS – Danuta Komar-Bruniecka.

/załącznik nr 19/

b)  Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w  sprawie  Przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  oraz
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Dzierzgoń na lata 2016-2020 Rada podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XVI/135/2016  
/załącznik nr 20/

Ad punktu 18 porządku obrad

a) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok przedstawiła Skarbnik.

 /załącznik nr 21/

b)  Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

c)  
Dyskusji nie było
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w  sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało 
udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XVI/136/2016   
/załącznik nr 22/

Ad punktu 19 porządku obrad

a) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Dzierzgoń na lata 2016-2020 przedstawiła Skarbnik.

/załącznik nr 23/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

   
c)

Dyskusji nie było.



Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę
w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Dzierzgoń na lata  2016-2020
Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała nr XVI/137/2016
/załącznik nr 24/

Ad punktu 20 porządku obrad

a) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na pracę Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej
w Dzierzgoniu przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 25/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Radny  –  Andrzej  Pskiet  poinformował,  że  skarga  była  kierowana  do  Rady.  Jeżeli

posiedzenie Rady jest zamknięte można czytać dane personalne skarżącego. Sesja jest otwarta,
są osoby postronne, więc nie powinno się ujawniać nazwisk. Radny poprosił aby na przyszłość
uważać w takich sprawach.

Sekretarz  –  Alicja  Podlewska  poinformowała,  że  powyższą  kwestię  konsultowała  z
prawnikiem, zdania w tym temacie są podzielone. Jest to skarga konkretnej osoby na osobę
publiczną i nie ma innych osób występujących w stosunku do urzędnika. 

Andrzej Pskiet dodał, że zgodziłby się z Panią Sekretarz tylko wtedy jeżeli sesja byłaby
zamknięta. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę
w sprawie  rozpatrzenia  skargi na pracę Komisji Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Dzierzgoniu  i
uznania  skargi  za  bezzasadną Rada  podjęła  jednomyślnie.  W  głosowaniu  brało  udział  14
radnych.

W załączeniu uchwała Nr XVI/138/2016
/załącznik nr 26/

Ad punktu 21 porządku obrad

a) Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XIV/120/2015  Rady  Miejskiej  w
Dzierzgoniu z dnia 29 grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju i edukacji w
Gminie Dzierzgoń na lata 2015-2020 przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 27/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/120/2015 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 29 grudnia
2015 roku w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju i edukacji w Gminie Dzierzgoń na lata 2015-
2020 Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.



W załączeniu uchwała Nr XVI/139/2016
/załącznik nr 28/

Ad punktu 22 porządku obrad

a) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X/113/07 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z
dnia 25 października 2007 r. w sprawie przystąpienia Gminy Dzierzgoń do Stowarzyszenia
„Polskie  Zamki  Gotyckie”  z  siedzibą  w  Olsztynie  przedstawiła  Sekretarz  –  Alicja
Podlewska.

/załącznik nr 29/

b) Komisje  Stałe  pozytywnie  zaopiniowały  projekt  uchwały  wraz  z  oddelegowaniem  na
przedstawiciela mieszkańców gminy Dzierzgoń Pani Marii Budzińskiej.

Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w sprawie zmiany Uchwały Nr X/113/07 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 25 października
2007  r.  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Dzierzgoń  do  Stowarzyszenia  „Polskie  Zamki
Gotyckie” z siedzibą w Olsztynie wraz z oddelegowaniem na przedstawiciela mieszkańców
gminy Dzierzgoń Pani Marii Budzińskiej Rada podjęła 14 głosami jednomyślnie.

W załączeniu uchwała Nr XVI/140/2016
/załącznik nr 30/

Ad punktu 23 porządku obrad 

a) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/57/2015 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu
z dnia 24 czerwca 2015r. w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy
Dzierzgoń” przedstawiła Kierownik GK – Joanna Kossakowska.

/załącznik nr 31/

b)  Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/57/2015 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 24 czerwca
2015r.  w sprawie przyjęcia  „Planu gospodarki  niskoemisyjnej  dla  Gminy Dzierzgoń”  Rada
podjęła jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 osób.

W załączeniu uchwała Nr XVI/141/2016
/załącznik nr 32/

Ad punktu 24 porządku obrad 



a) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz  zapobieganie  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Gminy  Dzierzgoń  w  2016  roku
przedstawiła Kierownik GK – Joanna Kossakowska.

 /załącznik nr 33/

a) Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

c)   
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w  sprawie przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobieganie
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dzierzgoń w 2016 roku Rada podjęła jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 14 osób.

W załączeniu uchwała Nr XVI/142/2016
/załącznik nr 34/

Ad punktu 25 porządku obrad 

a) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy przedstawiła
Kierownik GK – Joanna Kossakowska.

 /załącznik nr 35/

b) Komisje stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)   
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w  sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy Rada  podjęła  jednomyślnie.  W
głosowaniu brało udział 14 osób.

W załączeniu uchwała Nr XVI/143/2016
/załącznik nr 36/

Ad punktu 26 porządku obrad 

a) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe wydzierżawienie 
gruntu na okres 30 lat przedstawiła Kierownik RTI – Ewa Kwiatkowska.

/załącznik nr 37/

a) Komisje stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)   
Dyskusji nie było
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe wydzierżawienie gruntu na okres 30 lat Rada
podjęła 14 głosami jednomyślnie. 



W załączeniu uchwała Nr XVI/144/2016
/załącznik nr 38/

Ad punktu 27 porządku obrad 

a) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  w  obrębie  miasta  Dzierzgoń  -  ul.  Pogodna
przedstawiła Kierownik RTI – Ewa Kwiatkowska.

/załącznik nr 39/

b) Komisje stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)   
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę

w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego w obrębie miasta  Dzierzgoń - ul.  Pogodna Rada podjęła 13 głosami „za” 1
„wstrzymujący”.

 W załączeniu uchwała Nr XVI/145/2016
/załącznik nr 40/

Ad punktu 28 porządku obrad

Przedłożenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy Dzierzgoń za 2015 r.
i  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  planu  finansowego  za  rok  2015   Dzierzgońskiego
Ośrodka Kultury i Biblioteki Publicznej oraz informacji o stanie mienia komunalnego.

/załącznik nr 41 i 42/

Ad punktu 29 porządku obrad

Burmistrz  udzieliła  odpowiedzi  na pytanie  odnośnie wytypowanych  schetynówek do
remontu na 2017 rok. Burmistrz poinformowała, że zostały wytypowane drogi, które wcześniej
przedstawiła,  dyskusje  na  temat  wytypowanych  dróg  odbywały  się  na  komisjach  stałych.
Całkowita długość wytypowanych dróg to 1300 metrów. Kolejne drogi remontowane w ramach
schetynówek są zaplanowane na 2018 rok. Na ogół przez 5 lat były remontowane drogi na
wsiach, dlatego teraz postanowiono zrobić też drogi w mieście. 

Burmistrz odnośnie pytania o plac zabaw w miejscowości Chojty poinformowała, że
właściciel nie chce wziąć odpowiedzialności za ten plac zabaw.

 Burmistrz  dodała,  że  wiata  przystankowa  w  miejscowości  Chojty,  to  zostanie  to
sprawdzone i jeżeli nie będzie przeciwskazań to wiata powstanie. 

Burmistrz  odniosła  się  do  odkrzaczania  dróg  informując,  że  gmina  posiłkuje  się
osobami,  które odrabiają zaległy czynsz za mieszkanie.  Jeżeli  zajdzie taka potrzeba zostaną
zatrudnione osoby z biura pracy, by pomogły w odkrzaczaniu dróg gminnych. Został zrobiony
przegląd dróg sukcesywnie po kolei dziury w drogach zostaną remontowane. W miejscowości
Stanowo został już przepust wyremontowany.

Burmistrz  poinformowała,  że  otrzymała  zapewnienia,  że  droga  515  zostanie
wyremontowana w 2017 roku. Dlatego chciałaby by wszystkie drogi łączące się z powyższą
drogą zostały wyremontowane aby był ciąg komunikacyjny. Wystosowane zostało pismo do



Zarządu  Dróg Wojewódzkich,  aby  zaczęli  kolejną  rozbudowę od  miejscowości  Ankamaty,
ponieważ tam jest najgorszy stan drogi.  

Burmistrz zapewniła, że punkty świetlne, które zostały przekazywane na sesji zostaną w
bieżącym roku wykonane.

Radny – Ryszard Świder zapytał Panią Burmistrz, że jeżeli do następnej sesji znajdzie
punkt świetlny, który według radnego świeci zupełnie bez sensu w nieodpowiednim miejscu,
czy wtedy Burmistrz  może obiecać,  że zakład energetyczny przeniesie  ten punkt na koniec
ulicy Okrzei, o którym wspominał wcześniej?

Burmistrz  poinformowała,  że  trzeba  prowadzić  rozmowy z  Energą  i  jeżeli  będą  te
punkty zbędne, to jeżeli będzie możliwość przełożenia, to raczej tak. 

Z-ca Kierownika RTI – Jerzy Sulim poinformował,  że tam gdzie jest słup to można
powiesić lampę oświetleniową. Lecz niestety nie zawsze jest to możliwe, ponieważ słupy służą
na ogół do przesyłania energii. System oświetleniowy rządzi się trochę innymi zasadami. Tam
gdzie nie ma punktu oświetleniowego a wskazane jest aby on tam był, trzeba wykonać osobny
punkt  pomiarowy.  Są  to  funkcje  techniczne,  które  nie  są  proste  do  zainstalowania.
Sukcesywnie tam gdzie są takie możliwości techniczne te elementy będą realizowane. Tam
gdzie będzie to wymagało dodatkowych nakładów inwestycyjnych,  to trzeba wtedy warzyć
kwestię finansową.  Przy Okrzei jest to taka kwestia, trzeba by było poprowadzić osobną linię
zasilającą jako punkt oświetleniowy. 

Burmistrz odpowiedziała na pytanie odnośnie projektu „Słoneczne dachy” informując,
że dodatkowe nabory dla rolników były przedstawiane szczegółowo na sesji w czerwcu bądź
lipcu ubiegłego roku. Były przedstawiane koszty na indywidualnych osób i gmina nie brała w
tym  udziału,  ponieważ  każda  osoba  indywidualna  miała  prawo  złożyć  projekt  na
dofinansowanie. 

Burmistrz odniosła się do pytania odnośnie ulicy Betoniarzy,  pracownicy zdają sobie
sprawę z problemu z odwodnieniem, który trwa już wiele lat. Część gruntów jest własnością
prywatną,  część należy do gminy.  Właściciele  będą  musieli  pokryć  część kosztów.  Koszt
przeprowadzenia całej inwestycji będzie duży. 

Kierownik RTI – Ewa Kwiatkowska dodała, że trzeba dokonać weryfikacji i zapobiec
problemowi,  który  przedstawiła  mieszkanka  przedmiotowej  ulicy.  Trzeba  sporządzić
dokumentację techniczną na odwodnienie.  Być może gdzieś w pobliżu jest strefa burzowa,
która odbierze nagromadzaną wodę, jeżeli tej strefy nie ma, to są inne rozwiązania typu studnie
chłonne.  Należy  zgłosić  w  Starostwie  Powiatowym,  jest  wiele  czynników  ważnych  m.in.
ukształtowanie terenu. Kierownik przyjrzy się tym mapom, ale to nie daje gwarancji, ponieważ
to są czasy dawne. Obecnie może to wszystko inaczej funkcjonować. 

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  dodał,  że  jego  zdaniem  powinno  się
zadeklarować terminy, kiedy i co zostanie zrobione. Mieszkańcy ulicy Betoniarzy borykają się
od lat z tym samym problemem. Trzeba zidentyfikować problem. 

Burmistrz  poinformowała,  że  tablica  dotycząca  norweskiego  programu  zgodnie  z
regulaminem musi stać w tym miejscu do końca marca, ponieważ wtedy kończy się trwałość
projektu i wtedy będzie można ją zdjąć, bądź wykorzystać w inny sposób.

Prezes ZGKiM – Piotr Klein odpowiedział na pytanie odnośnie różnicy kwoty za odbiór
nieczystości  stałych,  że  takie  same  stawki  funkcjonują  w  gminie  Dzierzgoń  oraz  Stary
Dzierzgoń,  natomiast  co  do  ustalania  tych  stawek,  to  Rada  zatwierdza  stawki.  Zakład
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej jest tylko wykonawcą.

Radny  –  Mirosław  Szmigiel  zapytał  dlaczego  mieszkańcy  gminy  Dzierzgoń  płacą
więcej niż mieszkańcy gminy Stary Dzierzgoń?

Radny  - Andrzej Pskiet zwrócił się z pytaniem do prezesa ZGKiM czy Spółce opłaca
się to, że gmina Dzierzgoń za odpady nieselektywnie zbierane płaci się 15 zł a gmina Stary
Dzierzgoń płaci 13 zł za takie same odpady? 



Prezes – Piotr Klein odpowiedział, że to nie ma nic wspólnego z ceną, spółka ogłasza
przetarg, a stawki ustala gmina. Mieszkańcy gminy Stary Dzierzgoń płacą do gminy 13 zł, a
gmina Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dzierzgoniu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że psy oraz pozostałości po nich jest to problem.
Jest Straż Miejska, która powinna egzekwować obowiązek zbierania pozostałości po psach.

Burmistrz  poinformowała,  że  planowany  był  zakup  pojemników  na  odchody  oraz
zakup specjalnych woreczków, lecz jest to zbyt kosztowne można by było zakupić niezbędne
rzeczy jeśli mieszkańcy uiszczali by opłatę za psa, ponieważ na tą chwilę wpłynęło tylko 

 520 zł. 
Przewodniczący wspomniał, że na każdym obywatelu ciąży obowiązek sprzątania po

swoim psie. Jest Straż Miejska, która przechodzi obojętnie tolerując to. Koszt zakupu jednego
woreczka to 0,08 grosza. 

Radny – Dariusz Miszczuk wspomniał, że mieszkańcy powinni się pilnować, ponieważ
Staż Miejska nie będzie w stanie od 6:00 do 22 bądź jeszcze później pilnować psów. 

Ad punktu 30 porządku obrad

Radny – Mirosław Szmigiel poinformował, że problem psów jest problem na terenie
całej gminy. Chodzi o psy wałęsające się, zaniechało się w Dzierzgoniu: smycz, nr który był w
książeczce, po którym można było zidentyfikować psa. Radny prosił o to, by Straż Miejska
zweryfikowała psy, by był porządek. 

Burmistrz  odniosła  się  do  słów  radnego,  informując,  że  zostanie  przygotowana
koncepcja a radni zostaną poproszeni o pomoc w jej realizacji.

Mirosław Szmigiel wspomniał, że dziwi go fakt, że drogi, które współfinansuje Urząd
Marszałkowski i Starostwo zostały wytypowane przez urząd, nie było żadnej rozmowy, tylko
zostały przedstawione wytypowane już drogi na komisjach stałych. 

Burmistrz odpowiedziała, że każdy z radnych mógł wnieść swoje uwagi na komisjach.
Drogi wstępnie zostały wskazane, nie są one całkowicie zatwierdzone w starostwie. Była to
wstępna propozycja dla Pana Starosty. 

Skarbnik  wspomniała,  że  od  kilku  lat  finansowane  są  drogi  powiatowe  na  terenie
wiejskim, pracownicy uważają, że zasadnym jest by teraz wyremontować drogi znajdujące się
w mieście Dzierzgoń. Na wsiach są ładniejsze chodniki niż w mieście.

Radny – Mirosław Szmigiel poprosił  o zwrócenie się do zarządu dróg, by poprawili
pasy bezpieczeństwa w mieście Dzierzgoń, ponieważ są one bardzo słabo widoczne.  

Radny – Krzysztof Haber wspomniał, że w styczniu br. na komisji rolnictwa rozmawiał
z Panią Burmistrz na temat odcinka drogi Budzisz – Złotnica. Burmistrz powiedziała wtedy, że
sukcesywnie przez najbliższe dwa lata zostanie ona wyremontowana, ponieważ na raz nie jest
to możliwe i trzeba dzielić na etapy. Teraz w marcu okazuje się, że droga z planu zniknęła.
Dlaczego tak się dzieje, że Pani Burmistrz tak powiedziała, a teraz jest inaczej?

Burmistrz  poinformowała,  że  sukcesywnie  będzie  to  remontowane.  Natomiast  na
spotkaniu  z  pracownikami  wskazywane  były  odcinki,  przygotowany  został  harmonogram
remontów  i  napraw,  dlatego  między  innymi  te  drogi  zostały  wskazane.  Dlatego  były  na
komisjach przedstawiane. Radni wyrazili poparcie dla tych dróg. Na rok 2018 będzie dalsza
inwestycja drogi Budzisz - Złotnica. 

Krzysztof Haber poinformował, że są pozyskane środki na połączenie drogi od gminy
Stare Pole do Budzisza, tych pieniędzy powinno starczyć czyli dalej w kierunku do Elbląga.
Bardzo dużo ludzi jeździ do pracy i młodzież do szkoły tą drogą. 

Burmistrz  odpowiedziała,  że z tego co wie od Starosty są środki do końca Żuławki
Sztumskiej,  a  w  następnym  roku  dalej.  Dlatego  sukcesywnie  połączyć  można  by  było  do
Budzisza a potem dalej. 

Mieszkanka Dzierzgonia zwróciła się z prośbą o zajęcie się hazardem, w Dzierzgoniu
jest 11 punktów z hazardem. Mieszkanka poinformowała, że nie rozumie dlaczego Policja ani
Straż Miejska nie może wejść do tych punktów. Hazard jest to choroba, która jest ogromnym



problemem. Poprosiła aby jedną z sesji poświecić dla rodzin, które są dotknięte problemem
hazardowym.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w  tej  chwili  policja  ma  prawo  wejść  do
lokalów  z  hazardem.  Przewodniczący  przekazał,  że  chcą  postarać  się  o  to,  aby  to  gminy
wydawały koncesję. 

Ryszard Kwolek zapytał o przejęcie odcinka drogi 515 w Poliksach, ponieważ  obecnie
trwa spór  pomiędzy  gminą  a  starostwem,  jakie  działania  zostały  podjęte  w przedmiotowej
sprawie? Gmina odśnieża drogę, a naprawić nie ma komu. Podziękował radnemu Ryszardowi
Świder za niezależność.

Radny – Andrzej Pskiet poinformował, że wszystkie maszyny są w pomieszczeniach
należących  do  naszych  mieszkańców.  To  oni  wynajmują,  ponieważ  mają  z  tego  zysk.
Właściciel lokalu może otrzymać karę do kwoty 12 tys. zł. 

Ad punktu 31 porządku obrad 

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  odczytał  wniosek  Ochotniczej  Straży
Pożarnej w Żuławce Sztumskiej o dofinansowanie zakupu sztandaru.

/załącznik nr 43/

Przewodniczący Rady poprosił by każdy radny chociaż część swojej diety, w kwocie w
której może przekazał  na powyższą inicjatywę.

Ad punktu 32 porządku obrad 

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz
o godz. 18:05 zamknął XVI sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

   Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Rady:

Karolina Piekarska                      Zbigniew Przybysz


